



香港中文大學理學院
FACULTY OF SCIENCE
THE CHINESE UNIVERSITY OF HONG KONG

CUHK Science Launches Two New Initiatives in 2026-27 for High-achieving Students

The Faculty of Science at CUHK (CUHK Science) remains dedicated to providing students with diverse and enriching learning opportunities. To further support high-achieving students, two new initiatives will be introduced for **undergraduate students admitted in 2026 and beyond**, offering broader academic exposure and enhanced learning experiences.

(1) Science Elite Master's Scholarship

This initiative is a tuition-fee-waiver scholarship designed to support students in pursuing a full-time Master's degree at CUHK Science upon completion of their undergraduate studies. Students admitted to CUHK Science with outstanding academic performance will be considered for this Scholarship. No application is required, and shortlisted students admitted in 2026 will be notified no later than August of this year. As of early July 2026, the Faculty has already identified over 20 eligible applicants from around the world.

Professor WONG Hoi Ying, Associate Dean of Science (Student Affairs), said, "More than just a financial award, the Science Elite Master's Scholarship is an elite undergraduate-to-postgraduate articulation programme designed for top-tier talent with a global perspective. Through interdisciplinary integration, it enhances students' research capabilities and promotes technology transfer, fully supporting Hong Kong's advancement into an international innovation hub while meeting industry demand for specialists."

How to get this scholarship?

- | | |
|--------|---|
| Step 1 | Attain excellent results in high school or public examinations, especially in science-related subjects |
| Step 2 | Apply to CUHK through one of the following undergraduate admission lines (applicable to all admission channels): <ul style="list-style-type: none">▪ SCIENCE▪ Earth and Environmental Sciences▪ Enrichment Mathematics▪ Enrichment Stream in Theoretical Physics▪ Risk Management Science▪ Aerospace Science and Earth Informatics & X Double Major Programme▪ Biotechnology, Entrepreneurship and Healthcare Management▪ Interdisciplinary Data Analytics & X Double Major Programme▪ Quantitative Finance and Risk Management Science |
| Step 3 | Accept the conditional offer for this scholarship |
| Step 4 | Graduate from CUHK Science with good academic performance |





Step 5 Apply and being admitted to one of the following Master's degree programmes (full-time mode) immediately after graduation:

- MSc in Accreditation Chemistry
- MSc in Advanced Materials Science
- MSc in Artificial Intelligence for Science
- MSc in Biochemical and Biomedical Sciences
- MSc in Biodiversity, Environmental Management, Sustainability and Technology
- MSc in Data Science and Business Statistics
- MSc in Earth and Environmental Analytics for Sustainability
- MSc in Mathematics
- MSc in Nutrition, Food Science and Technology
- MSc in Physics
- MSc in Risk Management Science and Data Analytics

(2) Health Sciences Exposure Initiative

This initiative aims to provide top students from the School of Life Sciences with enhanced exposure to learning opportunities at the Faculty of Medicine. Selected students will have the opportunity to take designated introductory medical courses, fostering early interdisciplinary engagement and laying the foundation for potential future research collaboration. Students who demonstrate excellent academic performance during their undergraduate studies and are motivated to pursue the MBChB Programme after completing their BSc studies may be nominated for an interview under the Graduate Entry Track (GET) of CU Medicine.

Students eligible for this initiative should have attained outstanding public examination results (including Biology and Chemistry) and are required to declare one of the undergraduate major programmes under the School of Life Sciences in their first year of study. Eligible majors include Biochemistry, Biology, Cell and Molecular Biology, Food and Nutritional Sciences, and Molecular Biotechnology.

Professor Edwin Chan, Director of the School of Life Sciences at CUHK, remarked, "The Health Sciences Exploration Initiative grants the School's outstanding students early exposure to top-tier mentors and exceptional peers from diverse fields. This inspires innovative thinking and fosters a macro-perspective on scientific research, whilst building a solid foundation for their future cutting-edge research in life sciences and cross-disciplinary training in medical specialties."

13 July 2026





香港中文大學理學院
FACULTY OF SCIENCE
THE CHINESE UNIVERSITY OF HONG KONG

中大理學院 2026-27 學年推出兩項全新措施培育優秀學生

香港中文大學（中大）理學院一向致力為學生提供多元且充實的學習機會。為進一步培育表現優異的學生，學院將為 **2026 年或以後入學的本科生** 推出兩項全新計劃，以提供更廣闊的學術視野並提升學習體驗。

（一）理學院精英碩士獎學金

本計劃為碩士學費豁免獎學金，旨在資助學生於完成本科課程後，繼續在中大理學院修讀全日制碩士學位。凡公開考試成績優異的中大理學院新生，均有機會獲考慮頒授此獎學金。學生無需自行申請，2026-27 學年的獲選者將不遲於 2026 年 8 月接獲通知。截至 2026 年 7 月初，理學院已初步甄選出 20 多名來自世界各地的合資格申請者。

中大理學院副院長（學生事務）王海嬰教授表示：「理學院精英碩士獎學金不僅是一項經濟嘉許，更是一個本科銜接碩士課程的精英計劃，專為培育具國際視野的頂尖人才而設。計劃透過跨學科知識整合深化學生的科研實力，並推動技術轉化，全力支持香港發展為國際創科中心，滿足企業對科研專才的殷切需求。」

如何獲得此獎學金？

第 1 步 於高中或公開考試中取得優異成績（特別是科學相關科目）

第 2 步 經以下其中一個本科入學途徑入讀中大（適用於所有報名渠道）：

- 理學
- 地球與環境科學
- 數學精研
- 理論物理精研
- 風險管理科學
- 航天科學與地球信息學及 X 雙主修
- 生物科技、創業與醫療管理
- 跨學科數據分析及 X 雙主修
- 計量金融學及風險管理科學

第 3 步 接受此獎學金的有條件錄取（Conditional Offer）

第 4 步 於中大理學院畢業並取得良好學術成績

第 5 步 申請並於本科畢業後立即入讀以下其中一門全日制碩士學位課程：

- 認證化學 理學碩士
- 先進材料科學 理學碩士
- 人工智能（科學應用）理學碩士
- 生物化學及生物醫學 理學碩士
- 生物多樣性、環境管理、可持續發展及技術 理學碩士
- 數據科學及商業統計 理學碩士
- 可持續地球與環境分析學 理學碩士
- 數學 理學碩士
- 營養與食品科學技術 理學碩士
- 物理 理學碩士
- 風險管理科學及數據分析 理學碩士



香港中文大學理學院
FACULTY OF SCIENCE
THE CHINESE UNIVERSITY OF HONG KONG

(二) 健康科學探索計劃

本計劃將為生命科學學院表現卓越的學生提供於中大醫學院的學習機會。獲選學生將可修讀指定醫學基礎課程，從而促進早期跨學科交流，並為未來潛在的科研合作奠定基礎。若學生於本科期間表現優異，並有意在取得理學士學位後修讀內外全科醫學士（MBChB）課程，將有機會獲提名參加中大醫學院「第二學位」醫科課程（Graduate Entry Track, GET）的面試。

獲選學生須於公開考試中取得優異成績（包括生物及化學科），並須於本科修業首年申報生命科學學院開設的本科主修課程。合資格的主修課程包括：生物化學、生物學、細胞及分子生物學、食品及營養科學，以及分子生物技術學。

中大生命科學學院院長陳浩然教授指出：「健康科學探索計劃讓修讀生命科學的傑出學生提早接觸不同領域的頂尖導師與優秀同儕，啟發創新思維，培養宏觀的科研視野，並為未來生命科學前沿研究、醫學專科跨界別訓練奠定基礎。」

2026 年 7 月 13 日





香港中文大學理學院
FACULTY OF SCIENCE
THE CHINESE UNIVERSITY OF HONG KONG

中大理学院 2026-27 学年推出两项全新措施培育优秀学生

香港中文大学（中大）理学院一向致力为学生提供多元且充实的学习机会。为进一步培育表现优异的学生，学院将为 **2026 年或以以后入学的本科生** 推出两项全新计划，以提供更广阔的学术视野并提升学习体验。

（一）理学院精英硕士奖学金

本计划为硕士学费豁免奖学金，旨在资助学生于完成本科课程后，继续在中大理学院修读全日制硕士学位。凡公开考试成绩优异的中大理学院新生，均有机会获考虑颁授此奖学金。学生无需自行申请，2026-27 学年的获选者将不迟于 2026 年 8 月接获通知。截至 2026 年 7 月初，理学院已初步甄选出 20 多名来自世界各地的合资格申请者。

中大理学院副院长（学生事务）王海婴教授表示：「理学院精英硕士奖学金不仅是一项经济嘉许，更是一个本科衔接硕士课程的精英计划，专为培育具国际视野的顶尖人才而设。计划透过跨学科知识整合深化学生的科研实力，并推动技术转化，全力支持香港发展为国际创科中心，满足企业对科研专才的殷切需求。」

如何获得此奖学金？

第 1 步 于高中或公开考试中取得优异成绩（特别是科学相关科目）

第 2 步 经以下其中一个本科入学途径入读中大（适用于所有报名渠道）：

- 理学
- 地球与环境科学
- 数学精研
- 理论物理精研
- 风险管理科学
- 航天科学与地球信息学及 X 双主修
- 生物科技、创业与医疗管理
- 跨学科数据分析及 X 双主修
- 计量金融学及风险管理科学

第 3 步 接受此奖学金的有条件录取（Conditional Offer）

第 4 步 于中大理学院毕业并取得良好学术成绩

第 5 步 申请并于本科毕业后立即入读以下其中一门全日制硕士学位课程：

- 认证化学 理学硕士
- 先进材料科学 理学硕士
- 人工智能（科学应用）理学硕士
- 生物化学及生物医学 理学硕士
- 生物多样性、环境管理、可持续发展及技术 理学硕士
- 数据科学及商业统计 理学硕士
- 可持续地球与环境分析学 理学硕士
- 数学 理学硕士
- 营养与食品科学技术 理学硕士
- 物理 理学硕士
- 风险管理科学及数据分析 理学硕士



香港中文大學理學院
FACULTY OF SCIENCE
THE CHINESE UNIVERSITY OF HONG KONG

(二) 健康科学探索计划

本计划将为生命科学学院表现卓越的学生提供于中大医学院的学习机会。获选学生将可修读指定医学基础课程，从而促进早期跨学科交流，并为未来潜在的科研合作奠定基础。若学生于本科期间表现优异，并有意在取得理学士学位后修读内外全科医学士（MBChB）课程，将有机会获提名参加中大医学院「第二学位」医科课程（Graduate Entry Track, GET）的面试。

获选学生须于公开考试中取得优异成绩（包括生物及化学科），并须于本科修业首年申报生命科学学院开设的本科主修课程。合格的主修课程包括：生物化学、生物学、细胞及分子生物学、食品及营养科学，以及分子生物技术学。

中大生命科学学院院长陈浩然教授指出：「健康科学探索计划让修读生命科学的杰出学生提早接触不同领域的顶尖导师与优秀同侪，启发创新思维，培养宏观的科研视野，并为未来生命科学前沿研究、医学专科跨界别训练奠定基础。」

2026 年 7 月 13 日

